
 

 

Skolebestyrelsesmøde 
 
Lindbjergskolen 

Mødedato: 25.9.19 kl. 18.00 – 20.00 
Afholdes afd. Gjellerup 

Næste møde: 24.10.2019 kl. 18.00 - 20.00 evt. 
28/10 - bestyrelseskursus 
Afholdes afd. Hammerum el. Rådhus 

Deltagere: Hans Stampe Frederiksen, Bjarke Stagstrup, Alex Damgaard, Sine Risom Berg 
Johansen, Anne Niese (medarb.), Signe (elev), Erik Søgaard, Henning Busted (ref.), Palle 
Nielsen 
 
Afbud: Uffe, Michael, Rasmus (medarb.), Mathilde (elev). 
 
SFO-leder Villiam Jørgensen deltog under pkt. 4. 
 

Dagsorden 
 

1. Nyt fra elevrådene 
2. Budget 2020 
3. Udfordrede elever på Lindbjergskolen 
4. SFO-nyt 
5. Forældremøder - tilbagemeldinger 
6. Lindbjergskolen - byggeriet 
7. Meddelelser og orientering 
8. Evt. 

                                 

 Dagsorden Referat 

Ad 1. 
18.00 – 
18.10 

Elevrådene 
 

Velkommen til Signe 😊 
Elevrådet på afd. Hammerum har haft 
konstituerende møde. Signe er blevet valgt som 
elevrepræsentant i bestyrelsen. 
 
Erik orienterede om, at elevrådet vil blive 
inddraget i arbejdet med at udvælge en menu til 
kantinen på Lindbjerg. 
 
 



Ad 2. 
18.10 – 
18.20 

Budget 2020 
Forslag til høringssvar afsendt. 
Drøftelse af status på 
forhandlingerne. 
 

Der går mange rygter om rammeudvidelsen i 
kommuneaftalen. Vi afventer fortsat en afklaring 
af, hvad det konkret betyder for vores område.  
 
I forhold til tidligere budgetår, ligger der på 
skoleområdet fortsat en besparelse i MEP-regi, 
samt den kontinuerlige kommunale 0,3% 
besparelse. 
 
Der er endnu ikke offentliggjort et budgetforlig i 
Herning Kommune. 
Vi har i vores høringssvar anmodet byrådet om et 
tilskud på 200.000 kr. til samkøring af de to 
skolers kulturer. 
 
Palle præsenterede budgetrapport pr. 1. oktober 
for de 3 skoler, Gjellerupskolen, Hammerum 
Skole og Lindbjergskolen. Det er fortsat 
forventningen, at vi kommer ud af 2019 med et 
samlet underskud på knapt en mio. kr. 
 
 

Ad 3. 
18.20 – 
18.40 

Udfordrede elever på LBS 
Louise Hartung er blevet 
kontaktet af en forælder, der 
spørger til LBS-faglokalelogik og 
elever med særlige behov for 
tryghed. Drøftelse og ledelsens 
orientering om, hvilke tanker, den 
har gjort sig. 
 

Louise præsenterede en bekymring fra forældre 
til elever med særlige behov omkring forholdene 
på Lindbjergskolen, ikke mindst i forhold til 
spisesituationen i kantinen sammen med 300 
andre elever og i pauserne. 
 
Lindbjergskolen er bygget med mange små 
hjørner, nicher og grupperum. Så det vil være 
muligt at anvise et sted til de elever, der har brug 
for at have ro i pauserne. 
 
I forbindelse med møbleringen af kantinen, har vi 
specifikt bedt om at få en form for opdeling af 
rummet, så der er en naturlig placering af de 
enkelte årgange. Vi afventer, hvilken løsning 
møbelleverandøren har tænkt. 
 
Der blev efterlyst tryghedsskabende information 
til forældre til elever med særlige behov - evt. i 
forbindelse med åbent hus den 16. november. 
 
Skolebestyrelsen indbydes til rundvisning den 16. 
kl. 11.00, så de kan indgå som guides til åbent 
hus. 
 
 



Ad. 4. 
19.05 – 
19.20 

SFO-nyt 
 
 

Villiam orienterede om arbejdet i SFO’en. 
Villiam har været ansat siden 1. juni 2019, og har 
været med i opstarten af SFO pr. 1. august. 
Har gennemført personalesamtaler med alle 
medarbejdere. Der er pt. 26 medarbejdere. To 
ledige stillinger har været opslået, og har udløst 
ikke mindre end 149 ansøgere. 
Der er god energi i personalegruppen, og 
samarbejdet med skolen fungerer godt. 
 
Børnetallet i september ligger på 310 børn, der 
forventes en lille nedgang frem imod jul. 
Økonomisk forventer vi et samlet resultat for 
2019 lige omkring nul. 
 
Der tages initiativer til at igangsætte 
kultursammenføringen mellem medarbejderne i 
Hurlumhejhuset og Frirummet.  
Også for børnene er harmoniseringen i gang. Der 
er bl.a. indført SFO-betalt frugtordning på begge 
afdelinger efter sommerferien. 
 
Vi har startet en special-SFO op, i den 
forbindelse er en erfaren specialpædagog, Ulla, 
fra Sønderagerskolen ansat. 
 
Der arbejdes med mål og indholdsbeskrivelser for 
SFO’ens arbejde. Målet er at der ligger et færdigt 
oplæg klar til skolebestyrelsens godkendelse 
inden jul.  
 
Under det faste punkt, nyt fra SFO, orienteres der 
fremover også om status for økonomien for SFO. 
 
 

Ad. 5. 
19.20 -
19.40 
 

Tilbagemelding fra 
forældremøder 

Der er fra nogle klasser rejst en undren over at 
forældrene skal overtage undervisningen for en 
dag. Andre steder er der masser af interesserede 
forældre. 
 
Der blev stillet spørgsmålstegn omkring sikker 
skolevej til Lindbjergskolen, især med fokus på 
rundkørslen i Gjellerup og på Frølundvej. 
 
 



Ad. 6. 
19.40 -
19.50 
 

Orientering om byggeriet af 
LBS 

Den officielle nøgleoverrækkelse fandt sted i 
sidste uge. Drift af Lindbjergskolen er hermed 
overgået til Herning Kommune.  
Der er udleveret ’brikker’ til alle medarbejdere på 
Lindbjergskolen. Rigtig mange har allerede være 
på besøg på skolen. 
 
Der afholdes åbent hus for alle interesserede den 
16. november kl. 12-15. Datoen er lagt samtidig 
med Gjellerup Sdr.s 150 års fødselsdag, da 
mange lokale vender tilbage til Hammerum-
Gjellerup-området i den anledning. 
 
Der har været en fejl i en brandsensor, som 
bevirkede at lokalområdet blev vækket midt om 
natten. 
 
Lindbjergskolen er af tekniske årsager etableret 
som en ejerlejlighedsforening. Der er 3 
ejerlejligheder: Skolen, Rummelighed 1, 2 og 3 
samt Hammerum-Gjellerup Hall’n. Der er indgået 
brugsaftaler mellem hallen og skolen, samt 
mellem biblioteket og skolen. 
 
Vi får rigtig gode tilbagemeldinger, både fra 
besøgende, fra brugere af udearealerne og på 
dronevideoen på skolens Facebook. 
 
Der er ikke planer om opsætning af køleskabe i 
hverken klasserne eller i fællesområderne.  
 

Ad. 7. 
19.50 -
19.55 

Meddelelser og orientering Muligheden for at flytte det kommende 
bestyrelsesmøde for at kunne kombinere det med 
”tour de bestyrelse” blev drøftet. Der er enighed 
om at fastholde bestyrelsesmøde den 24. 
oktober. Vi undersøger, om det er muligt at 
afholde mødet på Lindbjergskolen. 
 

Ad. 8. 
19.55 – 
20.00 

Evt. Punkter til kommende bestyrelsesmøder: 
 
Evt. gentagelse af forældreovertagelse ifm. 
juleklippedag. 
 
Placering af konfirmationsforberedelse 
 

 
 
Hans Stampe Frederiksen/Bjarke Stagstrup 
Erik Søgaard/Henning Busted 


